
Oświadczenie złożone 

przez senatora Bolesława Piechę 

na 35. posiedzeniu Senatu 

w dniu 20 czerwca 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra spraw zagranicznych Radosława Sikorskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W odniesieniu do zadań publicznych „Współpraca z Polonią i Polakami za granicą w 2012 r.”, „Współ-

praca z Polonią i Polakami za granicą – organizacja programu wsparcia finansowego dla młodzieży polonij-

nej studiującej za granicą w 2012 r.” oraz „Współpraca z Polonią i Polakami za granicą w 2013 r.” uprzejmie 

proszę o podanie imion i nazwisk członków komisji konkursowych, wraz ze wskazaniem ich stanowisk służ-

bowych. 

Pragnę zauważyć, że w aktach wykonawczych poszczególnych resortów – w sprawie powołania komisji 

konkursowej do spraw opiniowania ofert złożonych w otwartym konkursie ofert na realizację zadania pu-

blicznego (na przykład zarządzenia Ministerstwa Nauki i Szkolnictwa Wyższego) – wydanych na podstawie 

art. 15 ust. 2a ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

(Dz.U. z 2010 r. Nr 234, poz. 1536, ze zm.), udostępnione zostały imiona i nazwiska członków komisji kon-

kursowych wraz ze wskazaniem instytucji, które reprezentują. Informacja w podanym zakresie jest informa-

cją ogólnodostępną, podlegającą upublicznieniu. 

W regulaminach wszystkich konkursów w ramach postępowań dotacyjnych „Współpraca z Polonią i Po-

lakami za granicą” w latach 2012–2013 Ministerstwo Spraw Zagranicznych zastrzegło, że „ocena złożonych 

ofert następuje zgodnie z art. 15 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie”. 

Pozostaje wobec tego niezrozumiałe, dlaczego Ministerstwo Spraw Zagranicznych w odniesieniu do roz-

patrywania ofert, działając w oparciu o tę samą podstawę prawną, co wymieniony wcześniej resort nauki i 

szkolnictwa wyższego, nie udostępnia informacji o składzie komisji konkursowych. 

Na dotychczasowe pytania dotyczące tego zagadnienia, zadane w różnym trybie – między innymi na pod-

stawie ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej – oraz na różnych forach, senato-

rowie nie uzyskali odpowiedzi. W związku z tym liczę na to, że forma oświadczenia senatorskiego okaże się 

skutecznym sposobem działania, który pozwoli Panu Ministrowi odnieść się do przedstawionych kwestii. 

Z poważaniem 

Bolesław Piecha 

 




